
 

 

 
 
 
 
Nr. 168/2024 

 
PROCES – VERBAL 

 
 Încheiat azi, 25 iulie 2024, cu ocazia ședinței ordinare a Consiliului Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 16 membri, 1 reprezentant ai satelor 
aparţinătoare Municipiului Sfântu Gheorghe Miklos András - sat Coșeni, lipsind: Buslig 
Kincső, Cserey Mihály-Zoltán, Debreczeni László, Kádár Imola, Magyarosi Imola, Baloga 
Csilla - sat Chilieni. 
 Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în 
conformitate cu prevederile art. 133 alin. (1) și art. 134 alin. (1) lit. a și art. 196 alin. (1) lit. a 
din OUG nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, 
prin Dispoziţia emisă de primarul Municipiului Sfântu Gheorghe, nr. 684/2024. Ședința se 
desfășoară în sala de ședință a consiliului local. 
 În sală sunt prezenți reprezentanți mass-media. 
 La şedinţă participă, conform legii: Toth-Birtan Csaba și Ambrus Fruzsina viceprimarii 
municipiului Sfântu Gheorghe, Kulcsár Tünde-Ildikó secretarul general al municipiului Sfântu 
Gheorghe.  
 Domnul președinte de ședință CSATLOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Vă rog să porniți 
aparatele, ca să putem începe ședința. Salut pe toate lumea cu ocazia ședinței ordinare din data 
de azi. Înainte de a începe ședința vă rog să votăm procesele-verbale. Prima este din 27 iunie 
2024.” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, în unanimitate. 
 (lb.m.): „Procesul-verbal a ședinței extraordinare din 09 iulie 2024.” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, în unanimitate. 
 (lb.m.): „Procesul-verbal a ședinței extraordinare din 17 iulie 2024.” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, în unanimitate. 
 (lb.m.): ”Pe Ordinea de zi din data de azi figurează 17 proiecte de hotărâri. Mai sunt și 
alte propuneri legat de Ordinea de zi? Dl. viceprimar?” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Pe de o 
parte aș dori să retrag de pe Ordinea de zi punctele 2 și 7, materialele nu s-au elaborat în timp. 
Respectiv aș dori să propun trei puncte la Diverse. Una este aprobarea modificării bugetului de 
venituri şi cheltuieli al SEPSI REKREATÍV SA pe anul 2024, a doua se referă la modificarea 
contractului încheiat cu Asociația Clubul Sportiv Fenestela 68, iar a treia este rectificarea 
bugetului general al municipiului Sfântu Gheorghe. 
 Domnul președinte de ședință CSATLOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Atunci să votăm luarea pe Ordinea de zi a punctului D1.” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, în unanimitate. 
 (lb.m.): „Luarea pe Ordinea de zi a punctului D2.” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, în unanimitate. 
 (lb.m.): „Luarea pe Ordinea de zi a punctului D3.” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, în unanimitate. 
 (lb.m.): „Acum să votăm Ordinea de zi în întregime.” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, în unanimitate. 
 (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Înainte de a intra în dezbaterea ordinii de zi, doresc să vă 
supun atenției următoarele: potrivit art. 228 din OUG 57/2019 privind Codul administrativ, nu 



 

 

pot lua parte la deliberarea şi adoptarea hotărârilor consilierii care au un interes personal în 
problema supusă dezbaterii. Dacă sunt asemenea situaţii consilierii sunt obligaţi să anunţe 
înainte de începerea ședinței interesul personal pe care-l au în problema respectivă. Dacă sunt 
asemenea cazuri, vă rog să semnalați. Vajna László.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „La punctul 3 nu doresc să particip la 
deliberare și la vot.” 
 Domnul președinte de ședință CSATLOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m.): „La punctul 13 nu doresc 
să particip la deliberare și la vot.” 
 Domnul președinte de ședință CSATLOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumesc frumos. La 
Diverse a mai fost o semnalare.... Bine. Dacă nu mai sunt alte semnalări, atunci trecem la 
discutarea Ordinii de zi.” 
 PUNCTUL I de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind transformarea unor 
funcții publice vacante din cadrul aparatului de specialitate al primarului municipiului Sfântu 
Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Dorim transformarea a două 
funcții publice de Consilier juridic, gradul profesional asistent, în Consilier juridic, gradul 
profesional debutant.” 
 Domnul președinte de ședință CSATLOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Acest proiect de hotărâre a fost avizat favorabil de către comisiile de specialitate I și V. Sunt 
întrebări, luări de cuvânt? Dacă nu sunt, vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 16 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 287/2024. 
 PUNCTUL III de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea modificării 
bugetului de venituri şi cheltuieli al MULTI-TRANS SA pe anul 2024. Prezintă: Toth-Birtan 
Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Multi-Trans SA pentru a 
modifica bugetul a invocat trei motive serioase: primul - rezultatele obținute în primele 4 luni, 
al doile-a este majorarea de data trecută a prețurilor biletelor, din care prevede un profit în jur 
de 30.000 de lei, iar la cheltuieli se vor majora salariile la societate datorită majorării salariilor 
minime. Sumele noi propuse sunt: total prevederi venituri 8.030.000 lei, cheltuielile totale în 
sumă de 7.555.000 lei și un rezultat brut de 475.000 lei.” 
 Domnul președinte de ședință CSATLOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos 
pentru prezentare. Sunt întrebări, luări de cuvânt? Acest proiect de hotărâre a fost avizat 
favorabil de către comisiile de specialitate I și V. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 15 pentru, 1 consilier nu participă la deliberare și la vot (Vajna László), 
HOTĂRÂREA NR. 288/2024. 
 PUNCTUL IV de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind constituirea cu titlu 
gratuit a dreptului de uz și servitute în favoarea Comunei Ozun, județul Covasna, asupra unor 
terenuri aferente drumului comunal DC33, aflate în domeniul public al municipiului Sfântu 
Gheorghe, necesar realizării obiectivului de investiții „Înființarea rețelei inteligente de 
distribuție gaze naturale, branșamente și alimentare cu gaze naturale, comuna Ozun, județul 
Covasna”. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Proiectul depus de către Ozun 
pentru înființarea rețelei inteligente de distribuție gaze naturale, branșamente și alimentare cu 
gaze naturale, vizează 5 parcele, aferente drumului comunal DC33 și care se află în 
proprietatea municipiului Sfântu Gheorghe și propunem constituirea cu titlu gratuit a dreptului 
de uz și servitute în favoarea Comunei Ozun până la terminarea lucrărilor.” 
 Domnul președinte de ședință CSATLOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Acest proiect de 
hotărâre a fost avizat favorabil de către comisiile de specialitate I, II și V. Sunt întrebări, luări 
de cuvânt? Dacă nu sunt, vă rog să votăm.” 



 

 

 Se votează cu 16 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 289/2024. 
 PUNCTUL V de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea transcrierii 
Contractului de concesiune nr. 37738/2009 încheiat între municipiul Sfântu Gheorghe și 
Buftea Tudorel, cu modificările și completările ulterioare. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Prin aceast proiect de hotărâre 
propunem transcrierea contractului de concesiune al unui teren aferent apartamentui vândut.” 
 Domnul președinte de ședință CSATLOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt întrebări, luări de 
cuvânt? Proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil de către comisiile de specialitate I și V. Vă 
rog să votăm.” 
 Se votează cu 16 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 290/2024. 
 PUNCTUL VI de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea încheierii 
unui act adiţional la Contractul de închiriere nr. 33.955/2009 încheiat între municipiul Sfântu 
Gheorghe şi BERTIS SRL. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar.  
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Propunem prelungirea cu 10 
ani a contractului de închiriere încheiat cu BERTIS SRL pentru folosirea unui teren în 
suprafață de 204 mp.” 
 Domnul președinte de ședință CSATLOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt întrebări, luări de 
cuvânt în legătură cu proiectul de hotărâre? Comisiile de specialitate I și V au avizat favorabil. 
Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 16 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 291/2024. 
 PUNCTUL VIII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea închirierii 
prin licitație publică a două spații din imobilele aflate în administrarea Liceului Teoretic Mikes 
Kelemen Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Propunem închirierea a două 
spații în suprafață de 33,06 mp, respectiv de 9,69 mp, cu scop de amenajare bufete școlare, prin 
licitație publică, pe o perioadă de 5 ani, iar propunem, ca prețul de pronire a licitației să fie de 7 
euro/mp/lună. Respectiv în anexă se regăsește caietul de sarcini și documentația licitației.” 
 Domnul președinte de ședință CSATLOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. Sunt 
luări de cuvânt? Comisiile de specialitate I, IV și V au avizat favorabil. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 16 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 292/2024. 
 PUNCTUL IX de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
reglementării situației juridice a unor terenuri ocupate de construcții având destinația de garaje. 
Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „În proiectul de hotărâre este 
vorba transcrierea unor contracte de concesiune asupra a 3 terenuri ocupate de construcții 
având destinația de garaje, deoarece garajele aflate pe aceste terenuri au fost vândute și este 
necesar transcrierea concesiunii pentru noul proprietar.” 
 Domnul președinte de ședință CSATLOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. Sunt 
întrebări? Comisiile de specialitate I, II și V au avizat favorabil. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 16 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 293/2024. 
 PUNCTUL X de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea atribuirii 
directe a Contractului de lucrări pentru obiectivul de investiții ”Reabilitarea locurilor de 
parcare din spatele monumentului Ostașului român și reabilitarea trotuarelor din zonă”. 
Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Este vorba de o investiție pe 
care am dori să o efectueze Sepsi Út-Építő SRL. Valoarea estimativă a lucrărilor este de 
2.176.826.43 lei inclusiv TVA. Prețul final, cel real va fi cel stabilit prin negociere între 
conducerea Sepsi Út-Építő SRL și comisia numită pentru acest sens. În anexa proiectului de 
hotărâre se regăsește și proiectul contractului propus.” 



 

 

 Domnul președinte de ședință CSATLOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. Sunt 
întrebări, luări de cuvânt? Comisiile de specialitate I, II și V au avizat favorabil. Vă rog să 
votăm.” 
 Se votează cu 16 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 294/2024. 
 PUNCTUL XI de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea atribuirii în 
folosinţă gratuită în baza Legii nr. 15/2003 privind sprijinul acordat tinerilor pentru construirea 
unei locuinţe proprietate personală, republicată, cu modificările și completările ulterioare, a 
unui teren situat pe str. dr. Grigore Păltineanu, d-lui Tőkés Hunor. Prezintă: Ambrus Fruzsina, 
viceprimar. 
 Doamna viceprimar AMBRUS FRUZSINA (lb.m.): „Prin programul ”Hai acasă!” 
dorim să atribuim un teren numitului Tőkés Hunor. Este vorba despre un teren de 337 mp, pe 
care a ales să construiească o casă de tip ”B” și a depus un dosar, care a fost evaluat la 70 de 
puncte, astfel bineînțeles a primit acest teren. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință CSATLOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. Sunt 
întrebări? Comisiile de specialitate I, II, V și VI au avizat favorabil. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 16 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 295/2024. 
 PUNCTUL XII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea actualizării 
devizului general la finalizarea lucrărilor, aprobat prin HCL nr. 131/2019 privind aprobarea 
documentației de avizare a lucrărilor de intervenții pentru obiectivul de investiții „Modernizare 
strada Rozelor”, cu modificările ulterioare și modificarea HCL nr. 384/2021 privind aprobarea 
cererii de finanțare pentru participarea municipiului Sfântu Gheorghe la Programul național de 
investiții „Anghel Saligny”, cu modificările ulterioare. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Trebuie aprobată prin acest 
proiect de hotărâre valoarea totală la recepția finală. Lucrările au fost finalizate mai demult. 
Valoarea totală a lucrărilor este de 3.568.741,65 lei, din care cheltuielile eligibile prin 
Programul „Anghel Saligny” sunt în sumă de 2.922.475,04 lei, iar contribuția municipalității a 
fost în sumă de 646.266.” 
 Domnul președinte de ședință CSATLOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos 
pentru prezentare. Sunt întrebări, luări de cuvânt? Comisiile de specialitate I, II și V au avizat 
favorabil proiectul. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 16 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 296/2024. 
 PUNCTUL XIII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind modificarea 
Regulamentului pentru staţionarea, parcarea, regimul de acces și circulația autovehiculelor cu 
masă totală maximă autorizată mai mare de 3,5 tone pe teritoriul municipiului Sfântu 
Gheorghe, aprobat prin HCL nr. 230/2024. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „După studierea ulterioară a 
regulamentului s-a observat faptul că s-a omis tranșa de tonaj între 16.1 – 19 t, astfel se impune 
să fie cuprinse toate autovehiculele cu masă totală autorizată mai mare de 3,5 tone. Respectiv 
de la o societate civilă am primit o observație legată de faptul că ar trebui completat titlul 
regulamentului, faptul că acest regulament se referă la autovehicule destinate transportului de 
marfă, astfel propunem și această corectură.” 
 Domnul președinte de ședință CSATLOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. Sunt 
întrebări, luări de cuvânt? Comisiile de specialitate I și V au avizat favorabil proiectul de 
hotărâre. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 15 pentru, 1 consilier nu participă la deliberare și la vot (Kiss-Bartha 
Annamária), HOTĂRÂREA NR. 297/2024. 
 PUNCTUL XIV de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea instituirii 
„Programului multianual de finanțare în vederea reabilitării și igienizării subsolurilor tehnice și 
a adăposturilor de protecție civilă amenajate în blocurile de locuințe pe teritoriul municipiului 



 

 

Sfântu Gheorghe”.Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Mai ales în cartierul Ciucului 
am observat faptul că sunt complexe de blocuri de locuințe, care sunt inundate de apă, cu apă 
uzată, sau cu apă și este imposibil să fie reparate, este imposibilă întreținerea conductelor. Sunt 
afectate și blocuri pentru care municipalitatea a depus un proiect de succes în cadrul 
programului PNNR, deci nici acele reprații pe clădire nu le-am putea face în condiții bune cu 
asemenea pivnițe. Valoarea reparării, dezinfectării acestor pivnițe depășește de multe ori 
capacitatea financiară a locuitorilor. De aceea propunem acest program, care desigur nu s-ar 
referi numai la locuitorii cartierul Ciucului, ci și la locuitorii și asociațiile înfințate de ei. 75% 
din valoarea totală a lucrărilor va fi finanțată de municipalitate, desigur pe baza unui cost 
esimativ calculat de către o firmă specializată, dar nu mai mult de 15.000 lei pe scară. Pentru a 
putea beneficia de acest sprijin, asociațiile de proprietari trebie să aprobe în proporție de 2/3 
condițiile și faptul că au contribuția proprie. Va fi un punctaj, care va decide ordinea, respectiv 
despre care blocuri ale asociațiilor de proprietari pot beneficia de finanțare. Se vor puncta 
gravitatea inundării natura inundării, dacă apa aflată acolo este infectată, respectiv numărul 
apartamentelor și pe baza acestora se va forma un clasament, care va putea fi finanțat din suma 
de 1.000.000 lei alocat în acest sens.” 
 Domnul președinte de ședință CSATLOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos 
pentru prezentare. Sunt întrebări? Comisiile de specialitate I și V au avizat favorabil proiectul. 
Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 15 pentru, 1 consilier lipsind de la vot (Zsigmond József), 
HOTĂRÂREA NR. 298/2024. 
 PUNCTUL XV de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
„Programului de acțiune comunitară destinat prevenirii și combaterii riscului de sărăcie și 
excluzine socială” al municipiul Sfântu Gheorghe, anul 2024. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Municipalitatea prin Direcţia 
de Asistenţă Socială a elaborat un program, care se adresează persoanelor singure și familiilor 
aflate în situații de dificultate, criză, vulnerabilitate, dependență sau risc social. În prima parte a 
programului se poate urmări faptul că anul trecut și anul acesta de ce fel de beneficii și servicii 
au beneficiat aceste persoane și familii, după care programul enumără beneficiile și serviciile 
pe care le pot solicita și municipalitatea poate să le asigure acestor persoane și familii. Mai ales 
capitolul 4 conține aceste măsuri și enumeră în primul rând serviciile alocate din bugetul de 
stat sau local, respectiv măsurile legate de serviciile de locuire, serviciile de sănătate și 
serviciile sociale.” 
 Domnul președinte de ședință CSATLOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Aveți întrebări? Comisiile de specialitate I, III și V au avizat favorabil proiectul. Vă rog să 
votăm.” 
 Se votează cu 16 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 299/2024. 
 PUNCTUL XVI de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
componenței nominale a Consiliului Consultativ al Casei de Cultură ”Kónya Ádám” Sfântu 
Gheorghe. Prezintă: Ambrus Fruzsina, viceprimar. 
 Doamna viceprimar AMBRUS FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Trebuie să 
reînnoim componența nominală a Consiliului Consultativ al Casei de Cultură ”Kónya Ádám”, 
care funcționează ca un consiliu consultativ în diferite probleme pentru conducerea casei de 
cultură. Este vorba de o comisie formată din 5 membrii. D-na director a nominalizat pe: 
Igyártó Réka, Grubisics Levente, Popa Anna-Mária, Barta Mónika, respectiv Dulányi- Balogh 
Aladár. Cred că va fi vot secret.” 
 Domnul președinte de ședință CSATLOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Da, pentru că sunt 
nominalizări, de aceea va fi vot secret. Am aprobat în unanimitate, cu 16 voturi pentru, 



 

 

nominalizarea fiecărei persoană. Acest proiect de hotărâre a fost avizat favorabil de către 
comisiile de specialitate I, IV și V. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 16 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 300/2024. 
 PUNCTUL XVII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind alegerea 
preşedintelui de şedinţă al Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe. Prezintă: 
preşedinte de şedinţă. 
 (lb.m.): „Se alege preşedinte de şedinţă pentru luna august Debreczeni László, iar în 
cazul lipsei acestuia, Ferenczy Ágnes-Kanilla. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 16 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 301/2024. 
 PUNCTUL D1 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea modificării 
bugetului de venituri şi cheltuieli al SEPSI REKREATÍV SA pe anul 2024. Prezintă: Toth-
Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Deoarece a preluat serviciul 
de administrare şi exploatare a sistemului de bike-sharing ”Sepsibike”, SEPSI REKREATÍV 
SA propune o modificare de buget. Sumele, cu care calculează societatea sunt: venituri 
11.720.000 lei, cheltuieli 11.061.000 lei și un rezultat brut de 11.000 lei.” 
 Domnul președinte de ședință CSATLOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos 
pentru prezentare. Aveți luări de cuvânt? Acest proiect de hotărâre a fost avizat favorabil de 
către comisiile de specialitate I și V. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 16 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 302/2024. 
 PUNCTUL D2 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea modificării 
anexei nr. 1 la HCL nr. 328/2023 privind alocarea unei sume din bugetul local al Municipiului 
Sfântu Gheorghe pentru finanțarea programului sportiv al Asociației Clubul Sportiv Hockey 
Club Fenestela 68 ”Pregătirea si participarea echipei de hochei pe gheață seniori Háromszéki 
Ágyusok la campionatul național, divizia A și Cupa României”, organizat de F.R.H.G 
România sezon competițional 2023-2024 și aprobarea proiectului actului adițional nr. 1 la 
Contractul de finanțare secvențial nr. 141/1/03.01.2024 încheiat între Municipiul Sfântu 
Gheorghe prin Consiliul Local al municipiului Sfântu Gheorghe și Asociația Clubul Sportiv 
Fenestela 68. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Nu se modifică suma alocată 
pentru finanțarea programului sportiv, este vorba doar de regrupări între capitole.” 
 Domnul președinte de ședință CSATLOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos 
pentru prezentare. Aveți luări de cuvânt? Dacă nu sunt, comisiile de specialitate I, V și VI au 
acordat aviz favorabil. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 16 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 303/2024. 
 PUNCTUL D3 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării 
bugetului general al municipiului Sfântu Gheorghe pe anul 2024. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Propunem majorarea cu 
3.000.000 de lei partea de venituri a bugetului. Pentru a cheltui această sumă sunt mai multe 
propueneri: suma de 71.400 lei pentru tipărirea revistei 60 plus, 41.450 lei pentru a plăti 
despăgubiri civile, alocăm o sumă de bani și pentru reproiectarea și reabilitarea Biroului de 
imagine. Mai multe sume sunt alocate pentru diferite instituții de învățământ: Puskás Tivadar, 
Grădiniței Csipike, școlii Gödri Ferenc, Váradi József și Grădiniței Benedek Elek pentru 
acoperirea diferitelor cheltuieli. De asemenea la capitolul învățământ este alocată suma de 
150.000 lei primăriei pentru cheltuieli de acest gen. 550.000 lei este alocat pentru cumpărarea 
unui buldoexcavator. 1.043.000 lei pentru palta serviciilor de salubrizare. 320.110 lei este 
alocat pentru achiziționarea de coșuri de gunoi stradale. Și pe urmă se alocă suma de 602.690 
lei pentru întreținerea și repararea drumurilor și trotuarelor.” 
 Domnul președinte de ședință CSATLOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos 



 

 

pentru prezentare. Aveți luări de cuvânt în legătură cu punctul D3? Comisiile de specialitate I 
și V au acordat aviz favorabil proiectului de hotărâre. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 16 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 304/2024. 
 (lb.m.): „Am aprobat proiectele de hotărâri. La Diverse a cerut cuvântul Miklos 
András. Are cuvântul.” 
 DIVERSE: 
 Domnul reprezentant al satului Coșeni MIKLOS ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc 
frumos pentru cuvânt. În primul rând aș dori să spun câteva cuvinte despre problema apei din 
Coșeni. Știm faptul că, și ne-au adus la cunoștință faptul că datorită secetei mari randamentul 
apei este problematic și de aceea sunt probleme cu alimentarea cu apă a satelor Chilieni și 
Coșeni. Problema este că mulți au semnalat faptul că în cele mai importante momente nu au 
avut apă: seara când vroiau să facă baie, sau dimineața când se pregăteau să meargă la muncă. 
Această problemă slavă domunului s-a rezolvat acum, deoarece știm o dată exactă, deci seara 
de la 10 se ia apa și dimineața când se pregătește toată lumea la muncă atunci avem apă. Asta 
s-a rezolvat. Este dureros faptul că atât în presa scrisă, cât și în cea electronică au apărut 
articole, prin care au scris, că cei de la Coșeni fură apă din hidratant pentru scopuri agricole, 
sau udă din apa de la robinet. Eu contrazic acest lucru. Am vorbit cu oamenii, cu agricultorii, 
cu grădinarii și acest lucru nu este adevărat, deoarece Coșeni nu demult a fost echipat cu 
utilități, nu demult a fost introdusă apa, de aceea în sat toată lumea are fântână, are pompă de 
apă eletronică și pe acestea le folosesc pentru stropit, deoarece este mult mai ieftin decât să 
stropească de la apa de la robinet. Am aflat și faptul că pe o țeavă de 110 ajunge apa în Coșeni, 
care a fost deajuns pentru ambele sate, dar au fost racordate mai multe comune pe acesta, și o 
să încearcă să ajute pe acesta. Sunt lucruri de înțeles, dar este jignitor, că au spus că fură apa 
din hidratant, sau orice, pentru că nu este adevărat. 
 A doua problemă despre care doresc să vorbesc pe scurt, care este mai delicată, este 
apa menajeră. De un timp ne creează multe probleme apa menajeră, care curge pe drumul 
principal, iese din puț și creează disconfort celor care locuiesc pe lângă drumul principal, 
deoarece la stropește grădina, gardul, clădirea și este foarte urât mirositor. Și în această 
duminică preotul a scurtat slujba, deoarece apa menajeră curgea pe drumul principal și a 
devenit imposibilă ținerea slujbei în condiții normale. Este o problemă, care ține de patru ani, 
aproximativ de câți ani funcționează acest sistem și de cânmd tot mai mulți locuitori din 
Coșeni se racordează. Este jignitor, pe de o parte problemele pe care ar trebui să rezolvăm 
cumva, iar jignitor este faptul că dl. viceprimar a spus reprezentantul presei, că ”copilul care nu 
plânge nu primește mâncare.” Acum de aceea am spus ceea ce am spus, ca să nu fiu copilul 
care nu plânge. Nu îmi place să vorbesc inutil, vorbesc când este necesar. Pe data de 13 iunie 
2023 am trimis un mesaj pe messenger d-lui viceprimar, în care am scris în ton normal care 
este problema, am și anexat o fotografie despre modul cum arată drumul principal și i-am 
solicitat ajutorul, deoarece am încercat de mai multe ori să semnalez la dipeceratul Gospodăriei 
Comunale. A venit mașina cu pompă, a golit și după două zile iar s-a întâmplat, după care au 
luat mai în serios, au venit de mai multe ori au pompat această apă menajeră, dar în ultimul 
timp, de când așa zis ”cuțitul a ajuns până la os”, săptămânal, iar săptămâna trecută s-a 
întâmplat zilnic această problemă neplăcută. În toate acestea, este dureros faptul, că eu am 
semnalat acest lucru și în anul 2023 d-lui viceprimar și mi-a trimis numărul de telefon al 
domnului director Butyka Elemér. Atunci eu am primit acel număr de telefon și am discutat cu 
dl. viceprimar că nu putem rezolvăm problema nici el, nici eu, ci societatea trebuie să rezolve. 
Este corect așa, însă și la societate ni s-a spus și au și recunoscut, că nu este cel mai bun sistem 
și nu se pot confrunta cu întreținerea și acum a promis Kozsokár, că această situație se va mai 
repeta, deci nu poate să rezolve perfect. Atât am vrust să spun. Mulțumesc frumos că m-ați 
ascultat. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Atât aș adăuga, că ”copilul 



 

 

care nu plânge nu primește mâncare” am spus deoarece, dacă era comunicat timp de 4 ani în 
continuu, ar fi fost altceva, decât un singur mesaj messenger în 2023. Știu, este o problemă tare 
neplăcută, sunt de acord că ar trebui făcut ceva. Se pare, că din cauza structurii comunei există 
această problemă și din cauză că străzile sunt situate mai jos. Din drumul principal, care este 
mai sus este pompată apa menajeră cu 4 pompe, de unde este popmat spre oraș, iar numai prin 
podul din gară se poate transfera și se drenează apa la stația de tratare a apelor reziduale. Cu 
aceste pompe sunt din când în când probleme, pe de o parte de aceea pentru că intră câte ceva 
în aceaste conducte, care impiedică funcționarea acestor pompe. Pe de altă parte, am înțeles 
acum, că din nefericire când plouă mai mult crește nivelul apei și creează dificultate. Părerea 
mea este, că ceea ce a putut să facă acum Gospodărirea Comunală, a făcut. După cum știu a 
pornit și o pompă rezervă, deci a dublat cantitatea care poate fi pompat, dar peste toate acestea 
așa cum sunt nedumerit cu alimentarea cu apă, sunt nedumerit și în legătură cu aceasta, pentru 
că de la vale la munte trebuie pompat, deci poate că canalizarea cea veche a fost bună, toată 
lumea a avut propria fosă septică și a fost pompat acela, pentru că ceva care este pus pe mașină 
se poate strica și acea sarcină nu se poate fi îndeplinită. Ne vom gândi dacă putem să găsim o 
altă soluție tehnică pentru acest lucru, dar momentan doar atât putem să facem, că ne uităm 
periodic la pompe și vor funcționa două pompe, când este necesar și nu una. Îmi pare rău. 
Situația este chiar neplăcută. Am discutat cu locuitori din Coșeni, chiar și cu preotul, pentru că 
de când există această problemă suntem în contact continuu, deci nu am neglijat această 
problemă, însă eu personal nu pot face altceva, decât să îi tachinez cei de la Gospodărirea 
Comunală, care sunt specialiști și administrează acest sistem, ca să găsească cât mai curând o 
soluție.” 
 Domnul președinte de ședință CSATLOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. O 
după amiază frumoasă vă doresc în continuare. Ședința se încheie.” 
 
 
 Prezentul Proces-verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la 
dosarul ședinței, în arhiva Primăriei Municipiului Sfântu Gheorghe, județul Covasna şi a fost 
adoptat în cadrul ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 29 august 2029. 
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